


Výstavba nového
sportovního hřiště 
za školou

V obci Bílý Potok jsme díky finanční 
podpoře Libereckeho kraje mohli 
v letošním roce dokončit výstavbu 
nového sportovního hřiště, které se 
nachází v těsné blízkosti místní školy.



Dokončení projektové
dokumentace na zázemí sportoviště 
a hasičů · Spuštění Munipolis 
· Oslava založení TJ Sokol Bulovka aj.

Jsme hrdí, že se můžeme podělit o úspěchy, kterých 
jsme v Bulovce dosáhli v uplynulém roce. S radostí 
sdělujeme, že naše úsilí přineslo ovoce v podobě 
revitalizace společenského sálu, který nyní září 
novotou díky stylovým stolům a židlím – dokonalé 
místo pro setkávání a pořádání akcí.

S hrdostí také hlásíme, že dokumentace pro nové 
zázemí sportoviště a pro naše hasiče v Bulovce 
je připravena a očekáváme další pokroky v tomto 
projektu. Nevšedním mezníkem pro nás bylo zavedení 
informačního systému Munipolis, který občanům 
pomáhá zůstat v kontaktu s děním v naší obci 
a poskytuje nám aktuální informace.

S obrovskou radostí jsme letos oslavili 75. výročí 
založení TJ Sokol Bulovka, a to ve velkém stylu 
s účastí All Stars Teamu. Tato událost byla nádhernou 
připomínkou sportovního ducha, který v naší obci 
dlouhodobě oceňujeme.

A konečně, adventní období jsme si zpříjemnili 
vystoupením našich talentovaných dětí v kostele 
sv. Michaela archanděla, kde radostnou atmosféru 
doprovázelo rozsvícení vánočního stromu. Tyto 
momenty nám připomínají, jaký poklad představuje 
naše společenství.

Děkuji všem, kdo se podílejí na rozvoji Bulovky, 
a těším se na další úspěchy, které společně 
dosáhneme.



Projektová příprava 
rozšíření vodovodu 
a protipovodňových 
opatření

Letošní rok nám přinesl dobrou 
zprávu. Úspěšně jsme dokončili 
projektovou přípravu na rozšíření 
místní vodovodní sítě. Jsme také 
připraveni ve spolupráci se Státním 
pozemkovým úřadem zahájit 
realizaci protipovodňových opatření. 
Tyto změny přinesou lepší životní 
podmínky a bezpečí pro všechny 
spoluobčany. 

Děkujeme za trpělivost během 
přípravných prací těchto důležitých 
projektů.



Rekonstrukce sportoviště 
· Obnova památníku 
· Obnovení Křížové cesty smíření

V Dětřichově jsme v roce 2023 dosáhli několika 
významných úspěchů, které si zaslouží vaši 
pozornost. S hrdostí můžeme oznámit, že jsme 
otevřeli nové sportoviště, jež slibuje stát se centrem 
zdravého životního stylu a společenského dění. 

Dále jsme s láskou a úctou restaurovali pomník, 
který vzdává hold obětem první světové války, 
připomínajíc tento důležitý historický moment 
a uchovávajíc památku na ty, kteří za naši svobodu 
položili své životy. A konečně, s radostí 
jsme obnovili 14. zastavení Křížové cesty 
smíření, což je místo, kde se můžeme 
zastavit, zamyslet a najít vnitřní klid. 

Těšíme se, že tyto nové přírůstky v naší 
obci přivítáte s otevřeným srdcem 
a budou sloužit jako zdroj inspirace 
a společenství pro všechny nás.



Rekonstrukce 
veřejného osvětlení

V roce 2023 jsme dokončili projekt 
rekonstrukce veřejného osvětlení 
v Dolní Řasnici. S radostí můžeme 
oznámit, že díky této modernizaci 
a rozšíření nyní naše ulice září 
novým světlem, které zvyšuje 
bezpečnost a pohodlí všech 
obyvatel a návštěvníků naší obce. 
Jsme nadšeni, že svítíme více, 
za méně a můžeme tak přispět 
k lepšímu životnímu prostředí 
úsporou elektrické energie. 
Děkujeme všem, kdo se na tomto 
projektu podíleli. 

Ač je tento stávající projekt 
ukončen, jsme rozhodnuti v této 
aktivitě pokračovat a v průběhu 
příštíhoroku ještě a dosvětlíme pár 
míst v obci, která se již nevešla 
finančně do tohoto projektu.



Znovu uspořádání tradičních 
Valdštejnských slavností 
· Zahájení rekonstrukce 
autokempu

Po čtyřleté odmlce, která byla vynucena 
covidovou pandemií, jsme ve Frýdlantu 
mohli znovu uspořádat velkolepé 
Valdštejnské slavnosti. To je událost, kterou 
si místní i návštěvníci z České republiky 
i zahraničí velice oblíbili. Dali jsme si na 
nich opravdu záležet a výsledek stál za to. 
Kromě toho byla odstartována rekonstrukce 
autokempu v areálu pod zámkem. Zatím je 
realizována teprve první etapa obnovy, ale 
už v létě 2024 bude díky ní možné provoz 
v autokempu zahájit.



Rekonstrukce místních
komunikací · Dokončení
realizace protipovodňové
nádrže

V Habarticích jsme letos pokračovali 
v rekonstrukci místních silnic. Požádali jsme 
o dotaci a uspěli. Proto naše velké poděkování 
patří Krajskému úřadu v Liberci, který nám 
dotací pomohl. Po ukončení pozemkových 
úprav obce Háj u Habartic nás čekala velká 
výzva v podobě realizace protipovodňových 
nádrží. Využila se projektová dokumentace 
po povodních a zastupitelstvo dalo projektu 
zelenou. 

Státní pozemkový úřad v Liberci 
nám pomohl s realizací a my jim 
moc děkujeme, že se dílo podařilo.



Dokončení 
výstavby chodníku 
a rekonstrukce silnice 
Hejnice - Ferdinandov

V Hejnicích máme radost, že jsme 
letos svědky významného milníku. 
Po osmi letech od prvních kroků byla 
v tomto roce dokončena výstavba 
nového chodníku a současně proběhla 
rekonstrukce souběžné komunikace
spojující Hejnice s Ferdinandovem. 

Tento projekt přináší bezpečný prostor 
pro pohyb dětí a turistů, a výrazně 
tak zlepšuje bezpečnost na tomto 
frekventovaném úseku. 

Děkujeme všem, kdo se na tomto 
projektu podíleli, včetně Státního 
fondu dopravní infrastruktury 
a Libereckého kraje, kteří akci 
finančně podpořili. A těšíme se, že 
naše společná cesta bude odteď 
bezpečnější a příjemnější.



Obnova parku „U netřesku“

Je nám potěšením vás informovat o zajímavé proměně, která se letos udála 
v Heřmanicích – park u zvoničky prošel pozoruhodnou obnovou. Naše poděkování 
patří zejména Milanu Boušovi, jehož iniciativa dala podnět k revitalizaci tohoto 
prostoru novými výsadbami netřesku, čímž byla obnovena původní koncepce parku.
Park U netřesku, jak jej obyvatelé obce pojmenovali prostřednictvím ankety, byl 
založen na podzim roku 2006. Netřesk nejen že je součástí našeho obecního erbu, ale 
kdysi tvořil charakteristický prvek celé lokality.

Bohužel, ničivá povodeň v roce 2010 zasadila 
těžký úder jak parku, tak i rozšířenému 
výskytu netřesku v obci. Letos se tento 
odolný druh rostliny vrací do našich životů.
Projektu revitalizace parku se ujal místní 
spolek SPOK, kterému se podařilo získat 
finanční podporu od Nadace VIA pro 
realizaci širšího projektu „Park u netřesku 
a heřmanická zelená školka“. Obec se 
podílela na přípravných terénních úpravách, 
a výsadby se zhostily děti z dětřichovské 
základní a mateřské školy, společně s dalšími 
dobrovolníky ze široké veřejnosti. Park také 
zdobí několik dřevěných uměleckých děl,
které vytvořili řezbáři na letošním sympoziu.

Velké díky patří Milanu Boušovi, neboť jeho štědré dodání 
vlastnoručně vypěstovaných sazenic netřesku nejen umožnilo 
zvelebit park, ale také poskytlo možnost obdarovat všechny 
účastníky akce jako poděkováníza jejich pomoc.



Zateplení bytových domů

Jsme nesmírně potěšeni, že můžeme sdílet 
skvělou novinku s obyvateli Horní Řasnice! 
Naše obec v letošním roce dokončuje 
projekt zateplení obecních bytových domů, 
které poskytují domov celkem pro 24 
rodin. Celkové náklady na tuto energeticky 
úspornou iniciativu dosáhly 7,9 milionu 
korun, přičemž se nám podařilo získat dotaci 
ve výši 2,2 milionu korun. Tento krok nejen 
zvýší komfort našich obyvatel, ale také 
přispěje k dlouhodobé udržitelnosti a snížení 
energetických nákladů. Děkujeme všem, kdo 
se na tomto projektu podíleli a těšíme se na 
další společné úspěchy v naší komunitě.



Dokončení rekonstrukce
kapličky u kostela Nejsvětší
Trojice a schválení dotace
na výstavbu fotovoltaické
elektrárny o výkonu 208 KWp

Se skvělými zprávami z Jindřichovic pod 
Smrkem vám oznamujeme, že rekonstrukce 
malebné kapličky při kostele Nejsvětější 
Trojice byla úspěšně dokončena. Tento milý 
kousek naší komunity nyní září novým 
leskem. Navíc máme další důvod k radosti 
- naše snahy o ekologičtější a udržitelnější 
životní prostředí dostaly zelenou v podobě 
schválené dotace. Tato dotace ve výši 
10,5 milionů korun umožní výstavbu nové 
fotovoltaické elektrárny s výkonem 208 
KWp, což je další krok k čistší energii pro 
naši komunitu. 

Děkujeme všem, kdo se podíleli na těchto 
projektech a těšíme se na další společné 
úspěchy!



Otevření obecního úřadu 
v nové zrekonstruované
budově bývalé školky,
získání dotace na veřejné
osvětlení - modernizace,
úspora

V Krásném Lese jsme letos slavnostně otevřeli 
obecní úřad v nově zrekonstruovaných 
prostorách bývalé mateřské školy. Je to 
významný krok, který posiluje srdce naší 
komunity a zároveň oživuje historickou budovu 
plnou vzpomínek. 

Kromě toho nám velkou radost přináší úspěšné 
získání dotace na modernizaci veřejného 
osvětlení. Díky tomu se můžeme těšit na nové, 
energeticky úsporné osvětlení, které nejen zlepší 
bezpečnost a atmosféru našich ulic po setmění, 
ale také přispěje k ochraně životního prostředí 
snížením spotřeby elektrické energie.



Připomínka 30. výročí osamostatnění · 
Oživení kostelních hodin

V roce 2023 jsme si v Kunraticích s radostí 
připoměli 30. výročí samostatnosti obce, 
kdy jsme si připomínali události vedoucí 
k odloučení od města Frýdlantu. Při letní 
všelidové veselici jsme poděkovali 
za skvělou spolupráci starostům z okolních 
obcí i města. Naše díky rovněž přijali 
představitelé místních spolků 
a nezapomněli jsme ani na naše rodáky 
a obyvatele, pro které jsme připravili 
výstavu „Kunratice v proměnách času“. 
V Kunraticích nás letos také hřeje u srdce obnova 
historických věžních hodin. Po několikaleté odmlce, 
způsobené technickou závadou a opotřebením, 
znovu ožily věžní hodiny na kostele Všech svatých. 
Tento milý orientační bod v srdci naší obce nyní 
opět spolehlivě ukazuje čas a stává se svědkem 
našich každodenních okamžiků. Děkujeme všem 
štědrým dárcům, jejichž finanční příspěvky v rámci 
veřejné sbírky „Probuzení hlasu kostelního času“ 
umožnily restaurování těchto hodin. 

Díky podpoře občanů i veřejnosti si můžeme opět 
užívat funkčních hodin, které jsou nejen praktickým 
pomocníkem, ale i ozdobou našeho kostela. Ve shánění 
peněz na hodiny však ještě i nadále pokračujeme, neboť 
chceme obnovit i jejich odbíjení.



Dokončení rekonstrukce
vodovodů a povrchů lázeňské 
stezky a rekonstrukce veřejného
osvětlení

V Lázních Libverda se nám v letošním 
roce podařilo úspěšně dokončit modernizaci 
povrchu chodníků na tzv. lázeňské stezce 
protínající napříč celou obcí. Přibyla i řada
 nových asfaltových povrchů komunikací. 

Navíc jsme završili revitalizaci veřejného 
osvětlení, které nyní přispívá k ještě 
příjemnější atmosféře našeho 
lázeňského místa.



Zajištění lékařské péče 
v oblasti stomatologie 
a praktického lékařství

V Novém Městě pod Smrkem jsme letos 
opravdu nadšení, že se nám podařilo 
rozšířit zdravotní služby pro naše občany, 
a to konkrétně v oblastech stomatologie 
a všeobecného praktického lékařství. 

Je pro nás velkou ctí, že můžeme poskytnout 
kvalitní lékařskou péči přímo ve městě, a jsme 
vděční všem, kteří se na tomto úspěchu 
podíleli. Naši občané si zaslouží to nejlepší 
a my se neustále snažíme toto pravidlo 
naplňovat.



Zrestaurování sochy sv. Jana 
Nepomuckého v parku na návsi 
a bezplatné získání cisternové 
automobilové stříkačky pro naše 
hasiče. Zároveň máme radost 
z vybudování bezpečného 
přechodu pro chodce přes
silnici I. třídy.

V Pertolticích jsme v letošním roce byli 
svědky několika skvělých událostí, 
které přinesly radost nám všem. Jednou 
z nich je dokončení zrestaurování sochy 
svatého Jana Nepomuckého, která 
nyní opět hrdě zdobí náš park na návsi. 
Tento kulturní skvost je nám důvodem 
k hrdosti a obdivu. Dále nás velmi těší, 
že náš dobrovolný hasičský sbor získal 
moderní cisternovou automobilovou 
stříkačku, a to bez jakýchkoli nákladů. 
Tento štědrý dar znamená posílení naší 
schopnosti reagovat na mimořádné 
události a zvyšuje bezpečnost naší obce. 
Navíc jsme dosáhli významného pokroku 
v oblasti bezpečnosti našich obyvatel, 
díky vybudování nového bezpečného 
přechodu pro chodce přes frekventovanou 
silnici I. třídy. 

Toto vylepšení infrastruktury je důležité 
pro zajištění bezpečnosti všech, kteří tudy 
procházejí, a my si velice vážíme práce 
všech, kdo se na tomto
projektu podíleli.



Opravy místních komunikací · 
Získání opakovatelně využitelného 
nádobí na kulturní akce · Projektová dokumentace pro 
školní sportoviště · Modernizace veřejného LED osvětlení

V závěru roku 2022 a v letošním roce se nám v Raspenavě podařilo úspěšně 
realizovat řadu potřebných projektů, které přispějí k lepší kvalitě života v našem 
městě. S radostí vám představujeme některé z nich: 

3. Podařilo se nám pořídit projektovou 
dokumentaci pro nové školní 
sportoviště u prvního stupně základní 
školy. Věříme, že tento projekt otevře 
dveře k budoucímu rozvoji sportovních 
aktivit našich dětí a mládeže.

4. Modernizovali jsme veřejné osvětlení, 
kde jsme více než polovinu světelných 
bodů převedli na energeticky úsporné 
LED technologie. Tento krok byl 
podpořen dotací z Ministerstva průmyslu 
a obchodu, což nám významně pomohlo 
v realizaci. Projekt zároveň sníží budoucí 
náklady na energie.

1. Provedli jsme opravy další části 
místní komunikace v ulici Lesní a dále 
komunikace navazující na ulici Fučíkova 
u čp. 470, přičemž jsme dali přednost 
plně asfaltobetonovému povrchu pro 
jeho dlouhodobou odolnost a plynulý 
jízdní komfort.

2. S potěšením můžeme oznámit, že jsme 
získali sady opakovatelně využitelného 
nádobí, které nám umožní pořádat 
kulturní akce s menším dopadem 
na životní prostředí. Tímto krokem 
cílíme na snížení množství odpadu 
z jednorázových obalů a podporu 
udržitelnosti 
životního 
prostředí.

Jsme vděční za podporu a spolupráci všech zúčastněných 
a těšíme se na další společné úspěšné projekty,které zlepší 
život v naší Raspenavě.



Cena naděje pro živý
venkov a výsadby vánočních
stromů ve všech částech obce 
· Rybník Žabka a posilovna.

Tento rok byl pro nás ve Višňové obzvláště 
radostný a inspirující. S hrdostí a velkou 
radostí můžeme oznámit, že naše obec 
získala prestižní ocenění „Cenu naděje pro 
živý venkov“ v rámci oblíbené soutěže 
„Vesnice roku“. Toto ocenění nás naplňuje 
novou energií a motivací pro další práci 
a rozvoj naší obce. Dále naši dobrovolníci 
obnovili rybník Žabku. K tomu jsme 
se rozhodli přidat trochu vánočního 
kouzla a v každé části Višňové jsme 
vysadili vánoční stromky, aby v zimních 
měsících rozsvětlovaly srdce obyvatelů 
a návštěvníků. Tím jsme podtrhli kouzlo 
naší vesnice a posílili pocit sounáležitosti 
mezi námi všemi. S potěšením také 
oznamujeme, že jsme otevřeli zbrusu 
novou posilovnu, která je přístupná všem, 
kteří se chtějí věnovat svému zdraví 
a fyzické kondici. Také jsme vybudovali 
tři nová dětská hřiště. Věříme, že nová 
dětská a sportovní zařízení přinesou našim 
občanům mnoho radostných okamžiků 
a stanou se místem setkávání a posilování 
komunity. Těšíme se na další společné 
úspěchy a na to, jak budeme společně 
Višňovou nadále rozvíjet a zdokonalovat. 
Děkujeme všem, kteří se na těchto 
úspěších podílejí a kteří přispívají k tomu, 
aby naše obec byla skutečně čistým, 
živým a krásným místem.



Realizace
společného projektu 

na pořízení vratných kelímků

V Mikroregionu máme letos radost z úspěšného završení projektu, který nám 
pro zapojené obce a města umožnil pořídit vratné obaly, především kelímky. 

Díky tomu mohou efektivně přispívat k redukci odpadu na svých společenských 
a kulturních akcích. 

 
Zároveň nás těší letošní pokrok v otázce řešení odpadového hospodářství, 

kdy všech 18 samospráv dospělo k jednomyslné dohodě o důležitosti spolupráce 
a jednotném postupu v této oblasti. Tento postoj měst a obcí je důležitý 

pro budoucnost obyvatel celého výběžku. 

Úspěchy měst a obcí Frýdlantska v roce 2023 pohledem vedení samospráv
Pro obyvatele Frýdlantského výběžku připravili: 

Martina Kohoutová, Dětřichov · Stanislava Piněvská, Krásný Les · Mgr. Anna Randáková, koordinátorka DSO 
Mikroregionu Frýdlantsko · Romana Šidlová, Bulovka · Ing. Bc. Stanislav Briestenský, Habartice · Petr Černica, Nové Město 
pod Smrkem · Jaroslav Demčák, Hejnice · Milan Götz, Kunratice · Radek Haloun, Horní Řasnice · Bc. Vladimír Hovad, 
Pertoltice · Ing. Jiří Hovorka, Bílý Potok · Marek Kratochvíl, Dolní Řasnice · Mgr. Josef Málek, Raspenava ·  
Ing. Jan Pospíšil, Lázně Libverda · Ing. Dan Ramzer, Frýdlant · Miroslav Richter, Černousy · Ing. Michal Scheidl,  
Višňová · Vladimír Stříbrný, Heřmanice · Martin Vondráček, Jindřichovice pod Smrkem
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